

Title (en)  
Ampoule.

Title (de)  
Ampulle.

Title (fr)  
Ampoule.

Publication  
**EP 0344476 A2 19891206 (DE)**

Application  
**EP 89107869 A 19890429**

Priority  
DE 3818682 A 19880601

Abstract (en)  
An ampoule 10 is designed with an ampoule neck 13 formed on the ampoule container 11, which ampoule neck 13 on the one hand bears a closure piece which can be removed by means of a predetermined breaking point, and on the other hand is designed as a plug-in and retention ring for the insertion of the head of an application device, for example the receiving cone 17 of a hypodermic syringe 16, in such a way that, in the connected state, the application device and the ampoule are joined firmly to form one unit. The ampoule 10 is preferably made in one piece from a thermoplastic, preferably polypropylene, and for this reason has sufficient elastic resilience at the ampoule neck 13 to be widened elastically upon insertion of the head or receiving cone 17 and to ensure the firm holding together of the application device and ampoule 10 when connected. However, in order to let air in during aspiration of the ampoule contents, the ampoule neck 13 can be designed on the inside with an axial ventilation groove. <IMAGE>

Abstract (de)  
Eine Ampulle (10) wird mit einem am Ampullengefäß (11) gebildeten Ampullenhals (13) ausgebildet, der einerseits ein mittels Sollbruchstelle (21) entferntbares Verschlussstück (14, 14') trägt und andererseits als Einsteck- und Haltering zum Einstecken des Kopfes eines Applikationsgerätes, beispielsweise des Aufnahmekonus (17) einer Injektionsspritze (16) ausgebildet, derart, daß in zusammengestecktem Zustand das Applikationsgerät und die Ampulle (10) zu einer Einheit fest verbunden sind. Die Ampulle (10) ist bevorzugt einstückig aus thermoplastischem Kunststoff, vorzugsweise Polypropylen, hergestellt und hat deshalb am Ampullenhals (13) ausreichende elastische Nachgiebigkeit, um durch das Einstecken des Kopfes bzw. Aufnahmekonus (17) elastisch aufgeweitet zu werden und den festen Zusammenhalt von zusammengestecktem Applikationsgerät und Ampulle (10) zu gewährleisten. Um trotzdem beim Absaugen des Ampulleninhalts Luft einzulassen, kann der Ampullenhals (13) an der Innenseite mit einer axialen Belüftungsrinne (26) ausgebildet sein.

IPC 1-7  
**A61J 1/00; A61J 1/06**

IPC 8 full level  
**A61J 1/00** (2006.01); **A61J 1/06** (2006.01); **A61J 1/14** (2006.01); **B65D 35/04** (2006.01); **A61J 1/20** (2006.01)

CPC (source: EP US)  
**A61J 1/067** (2013.01 - EP US); **A61J 1/1468** (2015.05 - EP US); **A61J 1/2075** (2015.05 - EP US); **A61J 1/2096** (2013.01 - EP US); **A61J 2205/00** (2013.01 - EP US); **Y10S 215/902** (2013.01 - EP US)

Cited by  
EP0399234A1; EP3498126A1; CN111132647A; FR2908110A1; EP1918214A1

Designated contracting state (EPC)  
DE ES FR GB IT

DOCDB simple family (publication)  
**EP 0344476 A2 19891206; EP 0344476 A3 19900328; EP 0344476 B1 19920902**; AU 3597689 A 19891207; BR 8902517 A 19900123; DE 3818682 A1 19891221; DE 58902185 D1 19921008; ES 2034471 T3 19930401; JP H0245056 A 19900215; JP H0588619 B2 19931222; SU 1727518 A3 19920415; US 4926915 A 19900522

DOCDB simple family (application)  
**EP 89107869 A 19890429**; AU 3597689 A 19890531; BR 8902517 A 19890601; DE 3818682 A 19880601; DE 58902185 T 19890429; ES 89107869 T 19890429; JP 13759189 A 19890601; SU 4614233 A 19890530; US 22059388 A 19880718